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Protokół Nr LII/06 

sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  
odbytej w dniu 28 wrze�nia 2006 roku o godzinie 17.00 

 
 

 
Obrady rozpocz�to w dniu 28 wrze�nia 2006 roku o godzinie 17.00. 
Obrady zako�czono w dniu 28 wrze�nia 2006 roku o godzinie 20.45.  
W LII sesji Rady Miejskiej udział wzi�ło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempi� – Dorota Krystyna Lew, 
• Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� – Jan Marciniak, 
• Skarbnik Gminy Czempi� – Agata Cichocka – Augustyniak, 
• Zast�pca Skarbnika Gminy Czempi� – Halina Ł�czna, 
• Radni Powiatu Ko�cia�skiego: Kazimierz Dembny i Karol Malicki, 
• Kierownicy Referatów Urz�du Gminy w Czempiniu, 
• Dyrektorzy gminnych jednostek organizacyjnych, 
• Sołtysi i Przewodnicz�cy Zarz�du Osiedla w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszka�cy gminy Czempi�. 

 
Do punktu 1 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak w dniu 28 wrze�nia 
2006 roku o godzinie 17.00 otworzył LII sesj� Rady Miejskiej i po powitaniu go�ci oraz 
radnych o�wiadczył, i� zgodnie z list� obecno�ci, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 
radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynosz�cego 15 osób stanowi quorum 
pozwalaj�ce na podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecno�ci radnych stanowi zał�cznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e   
z przyczyn osobistych b�dzie brał udział w posiedzeniu sesji do godziny 18.30, w zwi�zku                
z tym zaproponował, aby sekretarzem nadzoruj�cym przebieg sesji został radny Krzysztof 
Sankiewicz, który wyraził na to zgod�.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych: 14 głosami „za”, przy braku 
głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” wybrała na sekretarza obrad LII 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Krzysztofa Sankiewicza.  

 
Do punktu 2 porz�dku obrad: 
 
Do przedło�onego porz�dku obrad LII sesji Rady Miejskiej  Czempiniu: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak odczytał pismo Dyrektora 
Gimnazjum w Borowie z dnia 22 wrze�nia 2006 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
Radny Bolesław Ratajczak wyja�nił, �e zmiana, o jak� wnioskuje Dyrektor Gimnazjum ma 
polega� na wykre�leniu z § 4 punktu 2, za� dotychczasowy zapis brzmi: „§ 4.1.Burmistrz 
ustala corocznie wysoko�� nagród gminy. 2. Nagrody dyrektorów nie mog� przekracza� 50 % 
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maksymalnej nagrody gminy”. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e zmiana ta spowoduje, 
�e dyrektor szkoły b�dzie mógł udzieli� nagrody w takiej samej wysoko�ci, jak gmina.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poprosiła radnych o rozwag� przy 
podejmowaniu tej decyzji, poniewa� uchwała ta nie została zaopiniowana przez radc� 
prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e podj�cie uchwały podczas odbywaj�cej si� sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
nie b�dzie skutkowało podczas Dnia Edukacji Narodowej w 2006 roku, poniewa� uchwała ta 
wejdzie w �ycie po upływie czternastu dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urz�dowym 
Województwa Wielkopolskiego. Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew zwróciła 
uwag�, �e podczas spotka� dyrektorów szkół z inspektorem Urz�du Gminy w Czempiniu była 
przekazywana informacja, �e Burmistrz Gminy Czempi� oczekuje na zło�enie 
odpowiedniego pisma w tej sprawie, co nie zostało w odpowiednim czasie uczynione, za�                  
w dniu dzisiejszym na zmian� obejmuj�c� ten rok jest za pó�no. 
 
Dyrektor Gimnazjum w Borowie Jan Przybylski poinformował, �e pismo wpłyn�ło do 
Urz�du Gminy w Czempiniu w pi�tek dnia 22 wrze�nia 2006 roku. Pan Jan Przybylski 
wyja�nił, �e zaproponowana zmiana ma spowodowa�, �e dyrektor podczas ustalania 
wysoko�ci nagród dla nauczycieli nie b�dzie ograniczony, co do wysoko�ci. Pan Jan 
Przybylski wskazał, �e zazwyczaj o wysoko�ci nagród Gminy dyrektorzy szkół dowiaduj� si� 
do�� pó�no i rodzi to trudno�ci z ustaleniem nagród dla nauczycieli.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nie twierdzi, i� postulaty 
Dyrektora Gimnazjum s� niesłuszne, jednak�e podj�cie tej uchwały w dniu dzisiejszym nie 
b�dzie miało skutków w tym roku.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak zaproponował, aby 
projekt tej uchwały wprowadzi� do porz�dku obrad w punkcie 28 a, poniewa� do tego czasu 
na pewno zostanie on zaopiniowany przez radc� prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wyraził pogl�d, �e uchwała ta zostanie 
wprowadzona na sesj� nieprawnie. Pan Jan Marciniak wskazał, �e Przewodnicz�cy Rady 
Miejskiej w Czempiniu i poszczególni radni podkre�lali, �e to Burmistrz Gminy Czempi� 
przygotowuje projekty uchwał. Pan Jan Marciniak o�wiadczył, �e organem prowadz�cym 
szkoły jest Burmistrz Gminy, zatem niedopuszczalne jest, �eby Dyrektor Gimnazjum prosił   
o umieszczenie uchwały w porz�dku obrad sesji. Pan Jan Marciniak wyraził zdanie, �e projekt 
uchwały powinien zosta� wprowadzony na sesj� przez Burmistrz Gminy Czempi� po 
wcze�niejszym jego dogł�bnym przeanalizowaniu. Pan Jan Marciniak podkre�lił, �e powinna 
zosta� zachowana odpowiednia procedura.             
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poinformował, �e 
Dyrektor Gimnazjum Borowie poprosił jedynie o dokonanie zmiany w uchwale, natomiast to 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu podj�ł decyzj� o przygotowaniu projektu 
uchwały w tej sprawie. Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e to radni Rady Miejskiej                 
w Czempiniu zdecyduj�, czy projekt zostanie wprowadzony do porz�dku obrad i czy uchwała 
zostanie podj�ta.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, �e nie ma potrzeby wprowadzania tego projektu 
uchwały do porz�dku obrad aktualnej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Krzysztof 
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Sankiewicz wskazał, �e mo�e on zosta� rozpatrzony po zaopiniowaniu przez radc� prawnego 
Urz�du Gminy w Czempiniu na najbli�szej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
  
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew zobowi�zała si�, �e w najbli�szych 
dziesi�ciu dniach zostanie przedstawiony radnym Rady Miejskiej w Czempiniu projekt 
uchwały w tej sprawie zaopiniowany przez radc� prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wycofał wniosek              
o wprowadzenie projektu uchwały do porz�dku obrad LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak odczytał tre�� 
wniosku z dnia 28 wrze�nia 2006 roku zło�onego przez Burmistrz Gminy Czempi�                      
w sprawie wprowadzenia do porz�dku obrad LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu projektu 
uchwały w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu gospodarki odpadami komunalnymi (w tym recyklingu), zieleni 
publicznej i dróg w Piotrowie Pierwszym.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wyja�niła, �e Zwi�zek Mi�dzygminny 
„Centrum Zagospodarowania Odpadów SELEKT” zło�ył do Urz�du Gminy w Czempiniu 
wniosek o wydanie decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania przestrzennego dla 
CZO SELEKT w Piotrowie; urbanista po wst�pnej analizie materiałów stwierdził, �e gruntów 
klasy III na obszarze, który ma by� obj�ty wydaniem tej decyzji jest wi�cej ni� 0,5 ha, zatem 
konieczne jest przyst�pienie do sporz�dzenia miejscowego planu tego� terenu.    
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak poddał wniosek 
Burmistrz Gminy Czempi� pod głosowanie z zastrze�eniem, �e projekt uchwały zostanie 
rozpatrzony w punkcie 28 a porz�dku obrad.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych jednogło�nie wprowadziła 
do porz�dku obrad LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt: „Podj�cie 
uchwały w sprawie w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu gospodarki odpadami komunalnymi  
(w tym recyklingu), zieleni publicznej i dróg w Piotrowie Pierwszym.” w punkcie 
28 a porz�dku obrad.   

 
Wobec powy�szej zmiany porz�dek obrad LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
przedstawiał si� w sposób nast�puj�cy: 
 

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porz�dku obrad. 
3. Przyj�cie protokołu LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5.   Podj�cie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno�� Burmistrza Gminy 

Czempi�. 
6. Podj�cie uchwały w sprawie zmian bud�etu i w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok.   
7. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Betkowo.  
8. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Bieczyny. 
9. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Borowo.  
10. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Borówko.  
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11. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Donatowo.  
12. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Głuchowo.  
13. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Nowy Goł�bin.  
14. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Stary Goł�bin.  
15. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Gorzyce.  
16. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Gorzyczki.  
17. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Jarogniewice.  
18. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Jasie�. 
19. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Piotrkowice.  
20. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Piechanin.  
21. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Piotrowo Pierwsze.  
22. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Piotrowo Drugie.  
23. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Sierniki.  
24. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Słonin.  
25. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Srocko Wielkie.  
26.  Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Tarnowo.  
27. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Stare Tarnowo.  
28. Podj�cie uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Zadory.  
28 a. Podj�cie uchwały w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu gospodarki odpadami komunalnymi  (w tym 
recyklingu), zieleni publicznej i dróg w Piotrowie Pierwszym.   
29. Informacja o przebiegu wykonania bud�etu gminy w I półroczu 2006 roku.  
30. Informacja z działalno�ci Burmistrza Gminy Czempi� w okresie mi�dzysesyjnym.  
31. Informacja Przewodnicz�cego Rady Miejskiej z działalno�ci w okresie 

mi�dzysesyjnym.  
32. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
33. Wolne głosy i wnioski.  
34. Zako�czenie sesji.  

 
Do punktu 3 porz�dku obrad: 

 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu Bolesław Ratajczak poinformował zebranych, 
�e zapoznał si� z protokołem z LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, �e jest on 
zgodny z przebiegiem LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i wniósł o przyj�cie protokołu 
bez odczytania.  
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza o�wiadczył, �e 
zapoznał si� szczegółowo z protokołem z LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, który                                
odzwierciedla przebieg sesji, zatem nie wniósł uwag do protokołu i zawnioskował o przyj�cie 
go bez odczytania.     
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 15 radnych jednogło�nie przyj�ła protokół 
z LI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 17 sierpnia 2006 roku.  

 
Do punktu 4 porz�dku obrad: 
 
Interpelacje i zapytania zgłosiło 6 radnych: 

1. Radny Aleksander Wieli�ski w sprawach: 
� poczynienia stara� na drodze powiatowej Czempi� – Borowo na wysoko�ci 

„Kogucika” i bramy wjazdowej na posesj� o stworzenie w tym miejscu 



 5 

przej�cia dla pieszych, co zdecydowanie poprawiłoby bezpiecze�stwo 
młodzie�y udaj�cej si� w kierunku Gimnazjum;  

� uzyskania informacji na temat realizacji inwestycji ulic Gruszkowa – 
�eromskiego;     

� dokonania usuni�cia bruzd spowodowanych deszczem na ulicy Konopnickiej  
oraz �eromskiego.   

2. Radna Renata Kisilewicz – Plackowska  w sprawach: 
� dokonania naprawy drogi powiatowej w Starym Goł�binie prowadz�cej od 

figury przez cał� wie�, w której najwi�ksze dziury s� na wysoko�ci stawu                
i parku; 

� usuni�cia ziemi zalegaj�cej przy kraw��niku na wysoko�ci parku w Starym 
Goł�binie; 

� usuni�cia gał�zi drzew i krzewów akacji przy wyje�dzie z Goł�bina Nowego  
w kierunku Donatowa, które utrudniaj� bezpieczne poruszanie si� 
samochodami.   

3. Radny Jarosław Konieczny w sprawach:  
� zapewnienia miejsca do oczekiwania na autobus dla dzieci doje�d�aj�cych do 

szkół w Czempiniu – dora�nie mo�na by rozwi�za� ten problem w ten sposób, 
�e dzieci oczekiwałyby na autobus w korytarzu budynku szkoły w Słoninie. 
Radny Jarosław Konieczny zwrócił uwag�, �e docelowo powinien zosta� 
zakupiony przystanek autobusowy dla dzieci. 

� wybudowania chodnika na drodze powiatowej w Słoninie za postawion� na 
zakr�cie balustrad� ograniczaj�c�, co zapewniłoby bezpieczne przej�cie dla 
mieszka�ców; 

� wyst�pienia z wnioskiem do Zarz�du Dróg Powiatowych w Ko�cianie                      
o postawienie na zakr�cie ze Słonina do Racotu – przed figurk�, bariery 
ograniczaj�cej.      

4.  Radny Bolesław Ratajczak w sprawach: 
� udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy odbyły si� w Zakładzie Gospodarki 

Komunalnej w Czempiniu kontrole, jakie s� wnioski i kiedy zostan� Radzie 
Miejskiej w Czempiniu udost�pnione protokoły pokontrolne; 

� udzielenia informacji, na jakim etapie znajduje si� sprawa budowy drogi 
osiedlowej w Głuchowie; kiedy zostanie ogłoszony przetarg na jej budow�;  

� udzielenia odpowiedzi na pytanie, czy zostały pozytywnie rozpatrzone wnioski 
składane przez Burmistrz Gminy Czempi� o dofinansowanie budowy boisk 
sportowych przy Gimnazjum w Borowie i w jakim terminie jest przewidziana 
budowa tych boisk; 

� udzielenia odpowiedzi na pytanie, w jakim terminie zostanie wykonana 
modernizacja o�wietlenia na terenie gminy Czempi�; 

� udzielenia odpowiedzi na pytanie zawarte w mailu Pana Stefana Wajnera do 
Przewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu o tre�ci: „Mam zapytanie do 
Przewodnicz�cego Rady Miasta. Wysoka Rada wprowadzaj�c opłat� 
adiacenck� kierowała si� ch�ci� osi�gni�cia dodatkowych funduszy 
finansowych do bud�etu miasta. Uprzejmie prosz� o przedstawienie wyniku 
finansowego tego przedsi�wzi�cia - szczególnie dla osiedla nr 4 oraz dla 
pozostałych osiedli, które podlegały tej opłacie. My�l�, �e przedstawienie tych 
wyników jest bardzo wa�ne przed zbli�aj�cymi si� wyborami” i umieszczenia 
jej w BIP; 

� udzielenia odpowiedzi na pytanie, jaki był powód, i� organizatorzy Do�ynek 
Gminnych nie zaprosili na nie radnych Rady Miejskiej w Czempiniu oraz jakie 
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koszty zostały poniesione przez gmin� zwi�zane z organizacj� Gminnych 
Do�ynek.  

 
Radny Bolesław Ratajczak wskazał, �e w�ród mieszka�ców gminy pojawiła si� 
informacja, �e  Do�ynki Gminne miały zosta� zorganizowane na stadionie w Czempiniu, 
jednak Prezes HELIOS nie wyraził na to zgody. Pan Bolesław Ratajczak o�wiadczył, �e 
nikt z organizatorów nie zwrócił si� do prezesa KS HELIOS, ani do Zarz�du w sprawie 
organizacji Gminnych Do�ynek na stadionie. Pan Bolesław Ratajczak o�wiadczył, �e 
gdyby taki wniosek został zło�ony, Zarz�d na pewno pozytywnie ustosunkowałby si� do 
niego.  

      
5. Radny Stanisław Owsianny w sprawach: 

� udzielenia odpowiedzi na pytanie, w jakim terminie zostanie zało�one 
o�wietlenie na ulicy Kra�cowej w Czempiniu; 

� dokonania naprawy nawierzchni ulicy Ko�cia�skie Przedmie�cie                             
w Czempiniu. Radny Stanisław Owsianny podkre�lił, �e w ka�dym roku 
zwraca uwag� na konieczno�� zabezpieczenia �rodków na ten cel w bud�ecie 
gminy Czempi�, jednak�e inwestycja ta jest pomijana. 

� ustawienia znaku „Zakaz wjazdu samochodów ci��arowych” na ulic� 
Spółdzielców w Czempiniu.     

6. Radny Krzysztof Sankiewicz w sprawie dostarczania wody na terenie gminy Czempi� 
do budynków nale��cych do Spółdzielni Nabywców i Najemców w Czempiniu. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyja�nił, �e w poniedziałek – dnia 25 wrze�nia 2006 
roku zostało w Starym Goł�binie zwołane zebranie w sprawie wody z Dyrektorem 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu – Waldemarem Dud�. Radny 
Krzysztof  Sankiewicz wskazał, �e mieszka�cy s� zbulwersowani faktem, i� Pan 
Waldemar Duda, „poza plecami” zarz�dcy nieruchomo�ci, czyli Spółdzielni 
Nabywców i Najemców, podczas zebrania chciał wymóc na wspólnotach podpisanie 
umów na dostarczanie wody do poszczególnych budynków i rozliczanie ich na 
podstawie wskaza� głównego licznika, który znajduje si� przed ka�dym z bloków. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e mieszka�cy zostali poinformowani przez 
jednego z uczestników zebrania, �e jest to działanie niezgodne z prawem, poniewa� 
ustawa mówi, �e je�eli s� spełnione okre�lone warunki i zarz�dca wnioskuje do 
Zakładu Gospodarki Komunalnej o takie rozwi�zania, to powinien je zawrze�                  
w umowie z poszczególnymi mieszka�cami. Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, 
�e sprawa ta toczy si� w gminie od dłu�szego czasu, na co posiada dowody i pisma. 
Radny Krzysztof Sankiewicz zwrócił si� do Burmistrz Gminy Czempi� z pytaniem, 
dlaczego nie odpowiedziała na ostatnie pismo skierowane ze Spółdzielni Nabywców                  
i Najemców z dnia 10 lipca 2006 roku, w którym zarz�dca zwrócił si� o odpowied� na 
pytanie, dlaczego Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu nie podpisuje 
indywidualnych umów na dostarczanie wody i odprowadzanie �cieków                       
w poszczególnych miejscowo�ciach. Radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, �e 
pismo podobnej tre�ci zostało skierowane do Z.G.K. w Czempiniu i równie� nie 
uzyskano odpowiedzi. Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, �e odbyło si� 
spotkanie Prezesa Spółdzielni Nabywców i Najemców z radc� prawnym Urz�du 
Gminy, podczas którego ustalono, �e zostanie zorganizowane spotkanie trójstronne          
w tej sprawie – radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu, przedstawiciel Z.G.K.                    
i Prezes Spółdzielni, jednak do dnia dzisiejszego nie miało miejsca, a jego 
organizatorem miał by� radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu.  



 7 

Radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, �e w dalszej cz��ci spotkania w Starym 
Goł�binie, cz��� mieszka�ców opu�ciła je, poniewa� byli zbulwersowani tym, co 
działo si� podczas tego spotkania, a mianowicie, faktem, �e Dyrektor Z.G.K.                        
w Czempiniu poinformował mieszka�ców, �e w najbli�szym czasie otrzymaj� 
wypowiedzenie dotychczasowych umów na dostarczanie wody. Radny Krzysztof 
Sankiewicz poinformował, �e mieszka�cy wsi Stary Goł�bin posiadaj� indywidualne 
umowy na dostarczanie wody, natomiast w dniu dzisiejszym otrzymali listem 
poleconym pismo od pana Waldemara Dudy o tre�ci: „Działaj�c na podstawie 
§14/1640 umowy na dostaw� wody i odbiór �cieków z dnia 1.05.1998r. Zakład 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu, rozwi�zuje z dniem 31.12.2006r. 
przedmiotow� umow� z zachowaniem okresu wypowiedzenia, tj. od 1.10.2006r. – 
21.12.2006r. Przyczyn� wypowiedzenia jest odmowa podpisania umowy na 
rozliczanie poboru wody z według wodomierza głównego przez zarz�dc� 
nieruchomo�ci”. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e zarz�dca nieruchomo�ci 
zgodnie z ustaw� podpisze z Zakładem Gospodarki Komunalnej umow� o rozliczenie 
licznika głównego, ale tylko w przypadku ró�nicy pomi�dzy wskazaniami liczników 
w mieszkaniach i wskazaniem licznika głównego. Radny Krzysztof Sankiewicz 
wskazał, �e na pytanie, na jakiej podstawie stwierdzono, �e dotychczasowe umowy s� 
niewa�ne, podczas spotkania z mieszka�cami, radca prawny Zakładu Gospodarki 
Komunalnej w Czempiniu stwierdziła, �e zmieniły si� przepisy. Zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza to Dyrektor Zakładu Gospodarki Komunalnej powinien 
dokona� odpowiednich zmian w umowach za pomoc� aneksu do ju� istniej�cych. 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e § 14 umowy nie pozwala na jej 
wypowiedzenie, poniewa� jego tre�� jest nast�puj�ca: „Umowa zostaje zawarta na 
czas nieoznaczony. Umowa mo�e by� rozwi�zana przez usługobiorc� z zachowaniem 
trzymiesi�cznego okresu wypowiedzenia. W razie naruszenia przez usługobiorc� 
postanowie� umowy, usługodawca mo�e rozwi�za� umow� z zachowaniem okresu 
trzymiesi�cznego wypowiedzenia”. Radny Krzysztof Sankiewicz o�wiadczył, �e nie 
naruszył �adnego z punktów umowy zawartej z Z.G.K., dlatego nie wie, dlaczego 
została mu wypowiedziana taka umowa.  
Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e szczytem arogancji była wypowied� 
Dyrektora Z.G.K. podczas spotkania z mieszka�cami w odpowiedzi na pytanie 
jednego z nich. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e mieszkaniec poprosił                  
o wyja�nienie, co dzieje si� z ci�nieniem wody w bloku nr 4 w Starym Goł�binie, 
poniewa� szczególnie w soboty jest problem z dochodzeniem wody do pierwszego 
pi�tra bloku. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e Dyrektor Z.G.K. Waldemar 
Duda udzielił odpowiedzi, �e nie przyjechał na to zebranie w takiej sprawie                            
i odpowiedzi na takie pytanie b�dzie udzielał w siedzibie Zakładu Gospodarki 
Komunalnej.  
 

Do punktu 5 porz�dku obrad: 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak przypomniał, �e 
Pan Ryszard Lulka zło�ył skarg� na Burmistrza Gminy Czempi�, której analiz� zaj�ła si� 
Komisja dora�na do rozpatrzenia skargi na działalno�� Burmistrza Gminy Czempi� powołana 
podczas poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
 
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno�� Burmistrza Gminy Czempi� 
wraz uzasadnieniem oraz Sprawozdanie z pracy Komisji dora�nej do rozpatrzenia skargi na 
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Burmistrza Gminy Czempi� przedstawił Przewodnicz�cego Komisji dora�nej radny 
Bronisław Michalak. 
Sprawozdanie stanowi zał�cznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 
Do projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno�� Burmistrza Gminy 
Czempi� wraz z uzasadnieniem oraz Sprawozdanie z pracy Komisji dora�nej do rozpatrzenia 
skargi na Burmistrza Gminy Czempi� przedstawionego przez Przewodnicz�cego Komisji 
dora�nej radnego Bronisława Michalaka: 
 
Radny Przemysław Sztukowski skierował pytanie do mecenasa – „W zwi�zku z tym, �e 
posiedzenie wspólne Komisji przed dzisiejsz� sesj� Rady Miejskiej odbyło si� w dniu                   
21 wrze�nia 2006 roku, chciałbym si� dowiedzie�, czy Pan Mecenas wydał opini� w sprawie 
projektu uchwały, któr� dzisiaj b�dziemy przyjmowa�?” 
 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan o�wiadczył, �e zapoznał si�                  
z proponowan� tre�ci� uchwały w jej pierwotnej wersji, do której wniósł swoje uwagi. Pan 
Roman Hojan ustosunkowuj�c si� do projektu uchwały przedstawionego przez radnego 
Bronisława Michalaka wskazał, �e ma uwagi do § 2, w którym jest mowa o zobowi�zaniu 
Burmistrza Gminy do zako�czenia post�powania administracyjnego poprzez wydanie 
prawidłowej decyzji o warunkach zabudowy i zagospodarowania przestrzennego inwestycji 
bez zb�dnej zwłoki. Pan Roman Hojan wskazał, �e zarówno rada, jak i burmistrz s� to organy 
posiadaj�ce swoje uprawnienia i kompetencje i rada nie mo�e nakłada� na burmistrza 
obowi�zku, ale w wyniku post�powania skargowego, mo�e wypracowa� konkretne wnioski, 
które w uchwale wyartykułuje i skierowa� do burmistrza zalecenia, b�d� opini�. Pan Roman 
Hojan wskazał, �e w przedstawionym projekcie uchwały jest zobowi�zanie do wydania 
decyzji, które jednak�e wynika z  Kodeksu post�powania administracyjnego. Zdaniem Pana 
Romana Hojana – rada nie mo�e powiela� obowi�zków, które wynikaj� z aktów prawnych 
rangi ustawowej. Pan Roman Hojan podkre�lił, �e burmistrz jest zobowi�zany do 
przestrzegania kpa i w zwi�zku z tym jest zobowi�zany do wydania prawidłowej decyzji. Pan 
Roman Hojan zaproponował, aby zapis ten został sformułowany jako wniosek skierowany do 
burmistrza o przynaglenie do wydania bez zb�dnej zwłoki takiej decyzji. W kwestii drugiego 
punktu mówi�cego o zobowi�zaniu Burmistrza Gminy Czempi� do „zło�enia Radzie 
Miejskiej informacji o działaniach podj�tych w celu wyci�gni�cia wniosków maj�cych na 
celu unikni�cie w przyszło�ci uchybie� w prowadzonych przez Burmistrza sprawach,                   
w terminie 30 dni od dnia podj�cia niniejszej uchwały” Pan Roman Hojan wskazał, �e faktem 
jest, �e rada w ramach czynno�ci kontrolnych w stosunku do burmistrza, mo�e zawsze 
zobowi�zywa� burmistrza do podania wszelkich wyja�nie� i informacji, co jest realizowane 
podczas ka�dej sesji rady miejskiej, dlatego nie miałby zastrze�e� do zapisu o zobowi�zaniu. 
Pan Roman Hojan wskazał, �e w punkcie drugim wła�ciwsze byłoby okre�lenie, �e wnioski 
maj� zosta� wyci�gni�te w sprawach prowadzonych przez Urz�d Gminy w Czempiniu. Pan 
Roman Hojan podkre�lił, �e urz�dnicy, którzy prowadz� post�powania administracyjne 
musz� przestrzega� przepisów kpa, Burmistrz za� jest tym organem, który podpisuje 
ostatecznie decyzje i wówczas dokument ten uzyskuje moc prawn�. Pan Roman Hojan 
wskazał, �e aktualny zapis powoduje, �e mo�na wysun�� wniosek, �e tylko w sprawach,        
w których burmistrz podejmuje decyzje nale�y przestrzega� przepisów kpa, natomiast                  
w sprawach, w których decyzje wydaj� w tutejszym Urz�dzie urz�dnicy posiadaj�cy do tego 
uprawnienie, nie jest to konieczne. Pan Roman Hojan zaproponował, aby zapis: „ … 
prowadzonych przez Burmistrza sprawach” zast�pi�: „… prowadzonych przez tutejszy 
Urz�d”, poniewa� wówczas b�dzie to wniosek natury ogólnej. Pan Roman Hojan wskazał, �e 
wówczas zobowi�zanie obejmie zarówno Burmistrza, jak i pracowników Urz�du jemu 
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podlegaj�cych. Pan Roman Hojan wskazał, �e byłoby to zobowi�zanie, aby nie powtórzyło 
si� to, co w przypadku post�powania w sprawie pana Ryszarda Lulki, czyli nie zachowanie 
pewnych terminów w załatwieniu sprawy, nie informowanie strony o terminie zako�czenia 
sprawy. Pan Roman Hojan podkre�lił, �e to wszystko dotyczy działa� konkretnych 
urz�dników, za które w tym konkretnym przypadku odpowiada Pani Burmistrz.  
 
Radny Przemysław Sztukowski zadał pytania radcy prawnemu Urz�du Gminy w Czempiniu: 
czy przedstawiona opinia jest jego oraz czy je�eli ta uchwała zostanie podj�ta                                   
w przedstawionej wersji, to b�d� wystarczaj�ce powody, dla których nadzór prawny 
wojewody uchyli t� uchwał�.  
 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan podkre�lił, �e wyra�ona opinia 
jest jego. Pan Roman Hojan wskazał, �e istnieje pewne ryzyko, �e w przypadku wnikliwego 
przeanalizowania przez nadzór prawny wojewody zapisu o zobowi�zaniu burmistrza do 
wydania prawidłowej decyzji, jest mo�liwo�� jego zakwestionowania. 
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak wyraził opini�, �e 
byłaby podstawa do zmiany zapisu w punkcie drugim § 2 projektu uchwały na taki, jaki 
proponuje Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu, je�eli nie byłoby w nim zapisu: 
„…bez zb�dnej zwłoki”.  Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka ten zapis jest podstaw� do 
wydania prawidłowej decyzji zgodnie z kpa w odpowiednich terminach. Zdaniem radnego 
Bolesława Ratajczaka Burmistrz powinien działa� w taki sposób, aby decyzja została wydana 
bez naruszenia prawa i bez zb�dnej zwłoki. Zdaniem radnego Bolesława Ratajczaka zapis 
„…bez zb�dnej zwłoki” kwalifikuje cało�� zapisu § 2 projektu uchwały, który został 
przedstawiony przez Komisj� dora�n� Radzie Miejskiej w Czempiniu.  
 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan wskazał, �e zobowi�zanie do 
wydania decyzji bez zb�dnej zwłoki wynika z kpa i nie nale�y tego zapisu powiela�. Pan 
Roman Hojan wskazał, �e byłoby to zatem powielenie normy ustawowej.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził pogl�d, �e gdyby Urz�d Gminy w Czempiniu działał 
zgodnie z wszystkimi przepisami kpa, to w dniu dzisiejszym nie byłaby rozpatrywana skarga 
Pana Ryszarda Lulki na działalno�� Burmistrza Gminy Czempi�. Zdaniem radnego 
Krzysztofa Sankiewicza, Komisja dora�na przedstawiaj�c w projekcie uchwały takie zapisy, 
chciała zwróci� uwag� na konieczno�� wydania decyzji zgodnie z przepisami kpa.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e w jego odbiorze, zapis proponowany w § 2 
uchwały przez mecenasa Romana Hojana tj.: „W zwi�zku z § 1 Rada Miejska podejmuje 
nast�puj�ce wnioski: 1. Nale�y zako�czy� post�powania administracyjne.” i zapis 
proponowany przez Komisj� dora�n�, �e: „Rada zobowi�zuje Burmistrza do zako�czenia 
post�powania” s� takie same, przedstawione jedynie za pomoc� innych słów.  
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e zapis punktu 2, i�: „Rada oczekuje od 
Burmistrza…”, czy te� „Zobowi�zuje do przedstawienia informacji” – zdaniem radnego 
Przemysława Sztukowskiego ma na celu jedynie przedstawienie informacji, czy Burmistrz 
podj�ł okre�lone kroki i je�eli tak, to jakie, aby w przyszło�ci unikn�� takich i podobnych 
bł�dów. Zdaniem radnego Przemysława Sztukowskiego w kwestii zobowi�zania Burmistrza 
czy Urz�du, to organem wykonawczym gminy jest burmistrz, który samodzielnie podpisuje 
dokumenty wychodz�ce wynikaj�ce z ustaw i wydawane przez Urz�d Gminy decyzje. Radny 
Przemysław Sztukowski wskazał, �e u�ycie w uchwale sformułowania o zobowi�zaniu 
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Burmistrza wynika z tego, i� Komisja chciała, aby Burmistrz podj�ł okre�lone kroki 
zmierzaj�ce do rozwi�zania tej sytuacji. 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e aby przekona� radnych do słuszno�ci zapisów              
w uchwale przedstawionej do podj�cia przez dora�n� Komisj� Rady Miejskiej w Czempiniu 
przedstawi swoj� opini� w odniesieniu do trzyletniego post�powania w sprawie oraz do 
okresu, który min�ł od dnia zło�enia przez Pana Ryszarda Lulk� skargi na Burmistrza Gminy 
Czempi�, czyli od dnia 1 sierpnia 2006 roku. Radny Przemysław Sztukowski wyraził opini�, 
�e w tym okresie: „Burmistrz za wiele nie zdziałał i działa� nie podj�ł. Szukaj�c, jak 
mieli�my informacj� na Komisji, uprawnionego urbanisty do przygotowania kolejnych 
projektów decyzji, na pocz�tku nieskutecznie, wiemy, �e ostatnio si� udało. W zwi�zku                  
z tym, �e jestem przy okazji pracownikiem Starostwa Powiatowego w Ko�cianie, zajmuj� si� 
te� sprawami z zakresu ochrony �rodowiska w Wydziale Architektury, Budownictwa                     
i Ochrony 	rodowiska, a Burmistrz Gminy wystosował cztery wyst�pienia, mi�dzy innymi 
wła�nie do Starosty Powiatowego w Ko�cianie. Pan Lulka jako strona otrzymuj�c dzisiaj 
korespondencj� tak�, pojawił si� w Starostwie, chciał dowiedzie� si�, w jaki sposób i jak� 
decyzj� czy odpowied� podejmie Starosta. Był oczywi�cie nie tylko wzburzony, ale                    
i zdegustowany t� cał� sytuacj�, która dalej niestety jest powielana na bł�dach przez 
Burmistrza i ja z racji tego, �e jestem radnym tej gminy, po pracy pojechałem do Pana Lulki, 
aby jakby zweryfikowa�, sprawdzi� to, co umieszczono w jakim� sensie w tym wyst�pieniu              
o opini� do Starosty Powiatowego; nie tylko do niego, bo jeszcze do Inspektora Sanitarnego 
w Ko�cianie, Dyrekcji Dróg Krajowych, Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków w Poznaniu, mniej wi�cej tre��, ogólnie mówi�c, tych wyst�pie� po opini� czy 
uzgodnienia, jest podobna. Natomiast pozwol� sobie tutaj przedstawi� procedur� działania 
Burmistrza i oceni� czy zwróci� uwag�. Byłem dzisiaj u Pana Lulki i w zasadzie musz� 
pogratulowa� Panu Lulce tak czystego, ładnego obej�cia i gospodarstwo, zreszt� wiemy te�, 
�e nagradzane wielokrotnie za jako�� produkcji, jak� prowadzi. Poza tym zaczynaj�c jakby 
krótk� analiz� tego wyst�pienia, dla mnie osobi�cie, jak najbardziej bezpodstawnego, jak to 
oceniam – publicznego oskar�enia Pana Lulki bez poparcia dowodami. Przytocz�, mo�e tak 
po cz��ci …”.  
 
Przewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Bolesław Ratajczak w zwi�zku z faktem 
opuszczenia przez niego obrad LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, przekazał 
przewodniczenie obradom Wiceprzewodnicz�cemu Rady Miejskiej w Czempiniu radnemu 
Krzysztofowi Giemzie, który przej�ł to zadanie.  
 
Radny Przemysław Sztukowski kontynuował: „Dla mnie osobi�cie, z tych prostych 
wyst�pie�, zapyta� o opini�, czy wyst�pie� do tych organów, które wymieniłem wcze�niej 
czterech, po przeczytaniu tre�ci zawarto�ci tych pism, mo�na tylko podsumowa� jako 
bezprawne donosy generalnie i za chwil� powiem o szczegółach. Na pocz�tek nie b�d� jakby 
przedstawiał, �e nie starosta powiatowy, tylko ko�cia�ski, ewentualnie Wydział Ochrony 
	rodowiska, Rolnictwa i Le�nictwa, który ju� od trzech lat funkcjonuje w innej formie i innej 
nazwie; przedstawi� tylko t� tre��, nie poprzedzon� w �adnym z tych czterech przypadków, 
podstaw� prawn�. Informuj� przy okazji Burmistrza, �e nie jest to inwestycja celu 
publicznego, a podstaw� powinna by� ustawa z dnia 27 marca 2003 r. (Dz. U. Nr 80, poz. 717 
ze zmianami) o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym – art. 60 ust. 1, art. 53 ust. 4               
i art. 51 ust. 3.”           
 
Radny Włodzimierz Habernik zwrócił si� z zapytaniem do Radcy prawnego Urz�du Gminy 
w Czempiniu, czy sprawa wyst�pie� Burmistrza do poszczególnych organów jest zwi�zana               
z kwesti� podj�cia uchwały przez Rad� Miejsk� w Czempiniu i czy zasadne jest, aby w tym  
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miejscu pisma takie były odczytywane. Zdaniem radnego Włodzimierza Habernika pismami 
tymi powinna si� zaj�� dora�na Komisja ds. rozpatrzenia skargi na działalno�� Burmistrza 
Gminy Czempi�.      
                        
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan wskazał, �e jest to decyzja Rady 
Miejskiej w Czempiniu, poniewa� dotyczy organizacji i przebiegu tej�e sesji, dlatego te� jako 
radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu nie chciałby wchodzi� w kompetencje Rady 
Miejskiej w Czempiniu. Pan Roman Hojan wskazał, �e nie zgadza si� z wypowiedzi� radnego 
Przemysława Sztukowskiego, który powołał si� na ustaw� o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, tymczasem cały problem przy rozpatrywaniu tej sprawy przez Urz�d Gminy  
Czempiniu polega na tym, �e nale�y j� rozpatrzy� na podstawie poprzedniej ustawy.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak zapytał Radc� prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu, czy po 
tym, jak  Przewodnicz�cy Komisji dora�nej przedstawił wyniki jej działania, czy działania 
radnego Przemysława Sztukowskiego poza Komisj� były zasadne.      

 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan wskazał, �e to działanie musi 
oceni� Rada Miejska w Czempiniu, jednak�e po przedstawieniu przez Przewodnicz�cego 
Komisji dora�nej sprawozdania z jej pracy i projektu uchwały, powinno odby� si� nad nim 
głosowanie.  
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza wskazał, �e 
zło�one sprawozdanie z pracy Komisji dora�nej było szczegółowe i dyskusja powinna toczy� 
si� co najwy�ej nad jego tre�ci� i przedstawionym projektem uchwały.  
 
Radny Przemysław Sztukowski kontynuował: „Przede wszystkim w odniesieniu do tych kilku 
zda� przed chwil� wypowiedzianych – nie wiem, jak pozostali radni, ale ja jestem 
przekonany, �e to, co za chwil� przedstawi� i rozpocz�łem, to jest tylko i wył�cznie opinia 
radnego w dyskusji przed podj�ciem uchwały, a nie jako członka Komisji, która ju� swoj� 
prac� zako�czyła wraz z projektem, który został radnym zło�ony dzisiaj. Zaistniała sytuacja, 
któr� chc� przedstawi�, omówi� krótko i u�wiadomi� radnym przed podj�ciem decyzji przy 
głosowaniu i jakby uzmysłowi�, �e ta uchwała w tej formie i z tymi zapisami jest prawidłow�; 
�e jest uchwał�, je�eli nieprawidłow�, to przynajmniej te w�tpliwo�ci pana mecenasa radni 
powinni te� uwzgl�dni� przy głosowaniu i my�l�, �e to, co przedstawi� coraz bardziej zach�ci 
jednak do pozostawienia projektu w pierwotnej wersji. Tak, jak ju� w trakcie mówiłem, te 
wyst�pienia, przede wszystkim nie maj� charakteru, w mojej opinii, wyst�pie� urz�dowych, 
bez podstaw prawnych i nie b�d� teraz polemizował z panem mecenasem, czy faktycznie 
przytoczona w nich ustawa jest wła�ciwa, czy nie. Generalnie mówimy tutaj o sprawie Pana 
Lulki, która trwa trzy lata i niestety, to, co wydarzyło si� wczoraj, bo wyst�pienia te datowane 
s� z 27 wrze�nia, a dzisiaj wpłyn�ły, to nic innego, jak w moim odbiorze, kontynuowanie 
dalsze popełnianych bł�dów, i to powa�nych bł�dów natury prawnej, administracyjnej. Co� 
takiego, przynajmniej w wersji przedstawionej Staro�cie Ko�cia�skiemu nie powinno mie� 
miejsca. Analizuj�c dalej tre��, nie odnosz�c si�, tylko przytocz� kilka przykładów:                       
„W zwi�zku z wnioskiem Pana Ryszarda Lulki wła�ciciela działki nr 164 w Jarogniewicach  
o ustalenie warunków zabudowy i zagospodarowania terenu dla inwestycji chlewni 
produkcyjnej na docelowo 1785 sztuk tuczników z uwagi na s�siedztwo Domu Opieki 
Społecznej dla pensjonariuszy w podeszłym wieku i chorych oraz zabudowy mieszkaniowej, 
uprzejmie prosz� o zaopiniowanie wy�ej wymienionej lokalizacji pod k�tem sanitarno – 
epidemiologicznym”. Radny Przemysław Sztukowski kontynuował: „Chc� tutaj wyja�ni� 
wszystkim radnym i uzmysłowi�, �e wpływy te polegaj� na tym, przynajmniej w mojej 
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ocenie, �e je�eli si� podaje 1785 sztuk, to nie mog� by� to tylko tuczniki, ale docelowo tak�e 
lochy i prosiaki, a cało�� po przeliczeniu mniej wi�cej daje 250 du�ych jednostek 
przeliczeniowych, na jak� to ilo�� wniosek zło�ył Pan Lulka. Dalej id�c – nie wspominam 
fakt, �e poza wł�czaniem wcze�niej w tym długim post�powaniu osób, które w zasadzie, 
moim zdaniem te� i innych radnych po analizie dokumentów, nie powinny by� brane                     
i traktowane na prawach strony, to tutaj jeszcze dalej id�c, wpl�tuje si� biednych 
pensjonariuszy, wi�c to jest dla mnie te� kuriozalna sytuacja”.  
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e u�ycie terminu: „pod k�tem sanitarno – 
epidemiologicznym” w pi�mie do Starosty Powiatowego w ogóle nie powinno mie� miejsca, 
poniewa� nie wydaje on �adnych opinii pod tym wła�nie k�tem, co najwy�ej mo�e to robi� 
stacja sanitarno – epidemiologiczna.            
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e projekt uchwały 
przedło�ony Radzie jest jasny, za� kwestia pewnego sporu pomi�dzy radnym a Radc� 
prawnym Urz�du Gminy w Czempiniu jest tak delikatna w swej materii, �e w zasadzie ona 
nie burzy sensu tej uchwały. Pan Jan Marciniak zaprotestował, poniewa� nie wiedział,                   
w jakim charakterze radny Przemysław Sztukowski wyst�puje kwestionuj�c korespondencj� 
Urz�du Gminy w Czempiniu do Starosty Powiatowego. Pan Jan Marciniak zadał pytanie, czy 
pan Przemysław Sztukowski wyst�puje jako uprawniony przez Starost� Powiatowego 
urz�dnik czy te� jako radny. Pan Jan Marciniak podkre�lił, �e je�eli Starosta Powiatowy 
uwa�a, �e pisma te s� �le sformułowane, b�d� �le merytorycznie przedstawiane, to Starosta 
Powiatowy na pewno zwróci na to uwag� Burmistrzowi Gminy Czempi� w oficjalnym 
pi�mie. Pan Jan Marciniak podkre�lił, �e nie mo�e dochodzi� do sytuacji, w której pracownik 
Starosty Powiatowego mówi swoje przemy�lenia na sesji Rady Miejskiej. Pan Jan Marciniak 
podkre�lił, �e Burmistrz Gminy Czempi� przedstawił to pismo Staro�cie Powiatowemu i od 
niego oczekuje na odpowied�. Pan Jan Marciniak poprosił o skupienie si� nad 
przedstawionym projektem uchwały, za� radnego Przemysława Sztukowskiego o to, aby tak 
autorytatywnie nie przedstawiał swojego subiektywnego – jako urz�dnika Starosty – 
stanowiska, poniewa� Burmistrz Gminy Czempi� oczekuje na stanowisko Starosty 
Powiatowego.  
 
Radny Włodzimierz Kuciak podkre�lił, �e rada powierzyła Komisji działanie i praca Komisji 
była długa i wyczerpuj�ca. Wobec powy�szego, radny Włodzimierz Kuciak zwrócił si�                 
z pytaniem do radnego Przemysława Sztukowskiego, czy podwa�a on kompetencje Komisji, 
a tym samym swoje równie�. Radny Włodzimierz Kuciak wyraził zdziwienie, �e radny 
Przemysław Sztukowski jako członek tej Komisji ma w tym momencie jakiekolwiek 
w�tpliwo�ci. 
 
Radny Przemysław Sztukowski wyraził zdziwienie w�tpliwo�ciami radnego Włodzimierza 
Kuciaka, poniewa� na samym pocz�tku przedstawił, i� zajmuje głos w dyskusji przed 
podj�ciem uchwały jako radny i wyra�a on swoj� opini�. Radny Przemysław Sztukowski 
wyraził pogl�d, i� nie dziwi si�, �e Zast�pca Burmistrza próbuje zbagatelizowa� jego opini�           
i odebra� mu głos, bo sam wyst�pienia te podpisywał. Radny Przemysław Sztukowski 
podkre�lił, �e tre�� pism, które chce przytoczy�, daj� obraz dalszego nieprawidłowego 
działania Burmistrza w tej sprawie i jego zamiarem jest tylko i wył�cznie u�wiadomienie 
radnym przed głosowaniem, �e projekt uchwały, która zobowi�zuje Burmistrza do podj�cia 
działa� zmierzaj�cych do załatwienia tej sprawy w jak najkrótszym czasie, jest zasadny. 
Radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e przez okres pracy Komisji, Burmistrz nie 
działał, tymczasem przed sesj� Rady Miejskiej w Czempiniu zostały przygotowane 
wyst�pienia, o których mowa. Zdaniem radnego Przemysława Sztukowskiego Burmistrz 
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podejmuj�c te działania nie nauczył si� na własnych bł�dach, ale je powielił, pomimo, �e               
w wyroku s�dowym przedstawiono, jak maj� wygl�da� dalsze kroki, jakie powinien uczyni�. 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e uchwała powinna zosta� podj�ta w takim 
kształcie, jak j� przedstawiono, poniewa� sprawa Pana Ryszarda Lulki powinna mie� swój 
finał. Radny Przemysław Sztukowski powiedział: „Ja osobi�cie odbieram jako działanie,                 
w jaki� sposób mszczenia si� na Panu Lulce, �e miał odwag� zło�enia skargi.”             
              
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza odebrał głos 
radnemu Przemysławowi Sztukowskiemu uzasadniaj�c, �e w tym miejscu powinna toczy� si� 
merytoryczna dyskusja, a nie polemika pomi�dzy poszczególnymi osobami. 
 
Radny Przemysław Sztukowski zaprotestował przeciwko odbieraniu mu głosu.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził całkowite poparcie dla stanowiska 
Wiceprzewodnicz�cego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Krzysztofa Giemzy. Radny 
Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e radni nie mog� dyskutowa� o pismach, których tre�ci nie 
znaj�. Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e Rada Miejska w Czempiniu powinna zaj�� 
si� dokumentacj� przedstawion� przez dora�n� Komisj� ds. rozpatrzenia skargi. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e je�eli pisma te maj� takie znaczenie dla sprawy, to 
zapewne Pan Ryszard Lulka po otrzymaniu odpowiedzi od poszczególnych instytucji, 
poinformuje Rad� Miejsk� w Czempiniu, jak tocz� si� te sprawy. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, �e sprawa została zbadana przez Komisj� na pewnym jej etapie i do tego 
nale�y si� odnie��. Zdaniem radnego Krzysztofa Sankiewicza Rada Miejska w Czempiniu 
powinna odnie�� si� do sumiennych wyników pracy Komisji, które zostały przedstawione 
przez radnego Bronisława Michalaka.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew przyznała, �e pracownik Urz�du Gminy             
w Czempiniu, który zajmował si� t� spraw� popełnił uchybienia. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew podkre�liła, �e za tocz�ce si� w Urz�dzie Gminy w Czempiniu sprawy odpowiadaj� 
merytoryczni jego pracownicy i prowadz�cy t� wła�nie spraw� popełnił bł�dy. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, �e by� mo�e sprawa ta nie trwałaby tak długo, gdyby nie 
została skierowana do s�du administracyjnego, wskutek czego zdecydowanie przesun�ło si� 
w czasie jej załatwienie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w ci�gu roku 
wydawanych jest około 160 decyzji i ta jest jedyn�, która zrodziła takie problemy. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew odnosz�c si� do zapisów projektu uchwały, wskazała, �e to 
nie Burmistrz prowadzi sprawy, ale Urz�d Gminy. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e radny Przemysław Sztukowski mówi                     
o konieczno�ci przestrzegania prawa, tymczasem  skarga wpłyn�ła do Rady Miejskiej                   
w Czempiniu 1 sierpnia 2006 roku, za� zgodnie z kpa sprawy załatwia si� bez zb�dnej zwłoki, 
tymczasem Rada Miejska w Czempiniu nie przekazała skargi w cz��ci dotycz�cej pracownika 
Urz�du Gminy w Czempiniu do Burmistrza Gminy, który jest jego przeło�onym. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e za wszystkie sprawy, które s� rozpatrywane w Urz�dzie 
Gminy w Czempiniu odpowiada Burmistrz Gminy Czempi�, który jest jednocze�nie 
kierownikiem tego� Urz�du.  Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e skargi na 
pracownika Urz�du Gminy w Czempiniu nie jest władna rozpatrywa� Rada Miejska                      
w Czempiniu, tymczasem do dnia 28 wrze�nia 2006 roku nie została ona przekazana na r�ce 
Burmistrza Gminy Czempi�, zatem nie zostały dochowane przepisy kpa. Zdaniem Burmistrz 
Doroty Krystyny Lew podczas sesji w dniu 17 sierpnia 2006 roku nale�ało przekaza� skarg� 
w cz��ci dotycz�cej pracownika Urz�du Gminy w Czempiniu do Burmistrza Gminy Czempi�, 



 14 

tymczasem w obecnej sytuacji konsekwencje w stosunku do pracownika zostan� wyci�gni�te 
dopiero po przekazaniu tej�e skargi Burmistrzowi Gminy Czempi�.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew odniosła si� do postawionego zarzutu, i� Urz�d w tej sprawie 
nic nie zrobił i podkre�liła, �e takie stwierdzenie jest obni�aniem rangi tego Urz�du                          
i kłamstwem, poniewa� Urz�d podj�ł wiele działa� i musiał rozwi�za� wiele problemów, jak 
w przypadku znalezienia urbanisty, który zgodziłby si� na zaj�cie t� spraw�. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, �e za przygotowanie decyzji Urz�d płaci 250 zł, natomiast             
w tym przypadku b�dzie to koszt 2 500 zł. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
pisma, o których mówi radny Przemysław Sztukowski zostały przygotowane przez 
urbanistk�, która zaj�ła si� t� spraw�. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e na tym 
etapie post�powania nie mo�na jeszcze mówi� o tym, czy wydana decyzja b�dzie dla Pana 
Ryszarda Lulki pozytywna. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e zostało podj�tych 
szereg kroków dla prawidłowego wydania decyzji w tej sprawie.  
 
Kierownik Referatu Gospodarki Gruntami Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Skrzypczak 
wskazał, �e decyzja zostałaby ju� sporz�dzona, jednak�e urbanista podj�ł decyzj�                            
o wystosowaniu pism, o których mowa powy�ej, które s� z kolei niezb�dne do podj�cia 
pewnych działa� pozwalaj�cych na wydanie prawidłowej decyzji. Pan Roman Skrzypczak 
poinformował, �e przed wydaniem przez Burmistrz Gminy Czempi� ostatecznej decyzji 
odb�dzie si� rozprawa administracyjna, podczas której zainteresowane strony b�d� mogły 
wypowiedzie� si� na ten temat.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz ustosunkowuj�c si� do słów Burmistrz Gminy Czempi�, 
wskazał, �e dobrze si� stało, i� Burmistrz Gminy Czempi� ostatecznie przyznała, �e to ona 
ponosi win� za zaistniał� sytuacj�. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e Rada Miejska            
w Czempiniu nie mogła przekaza� skargi w cz��ci dotycz�cej pracownika Urz�du Gminy  
Czempiniu wcze�niej, dlatego, �e nie rozpatrywała tej skargi, a jedynie skierowała j� do 
rozpatrzenia przez dora�n� Komisj�, która w tej chwili przedstawia wnioski. Radny Krzysztof 
Sankiewicz wskazał, �e Rada Miejska w Czempiniu oczekiwała na wyniki prac Komisji, 
które poznała w dniu dzisiejszym.  
 
Przewodnicz�cy dora�nej Komisji radny Bronisław Michalak wskazał, �e nie wystosował 
odr�bnego pisma do Burmistrz Gminy Czempi�, poniewa� wiedział, �e Burmistrz Gminy 
Czempi� zna tre�� skargi zło�onej przez Pana Ryszarda Lulk�. 
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e nie ma pretensji do Komisji 
dora�nej, poniewa� skarga wpłyn�ła do Rady Miejskiej w Czempiniu i to ona powinna skarg� 
w tej cz��ci skierowa� do Burmistrza Gminy Czempi� podczas sesji w dniu 17 sierpnia 2006 
roku.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e wyst�pienie urbanistki zostało wystosowane do 
Starostwa Powiatowego przez Urz�d Gminy w Czempiniu i jest podpisane przez Zast�pc� 
Burmistrza Gminy Czempi�. Radny Przemysław Sztukowski podkre�lił, �e je�eli wyst�puje 
si� o wydanie merytorycznej opinii, a w samym wyst�pieniu wskazuje si� z góry wpisuj�c                 
w nie, �e: „U Pana Lulki s� szczury, muchy i smród”, to ma to na celu wywołanie 
negatywnego odbioru.  
 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan w odniesieniu do stawianych 
Burmistrz Gminy Czempi� zarzutów, podkre�lił, �e w toku post�powania administracyjnego 
zdarza si�, i� s� podejmowane bł�dne decyzje. Pan Roman Hojan wskazał, �e wówczas 
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organy wy�szej instancji wskazuj� na uchybienia i ewentualne bł�dy, które musz� zosta� 
naprawione dla wydania prawidłowej decyzji. Pan Roman Hojan podkre�lił, �e w tym 
przypadku było to zadaniem Samorz�dowego Kolegium Odwoławczego, natomiast nie 
radnego Rady Miejskiej w Czempiniu. Pan Roman Hojan wskazał, �e w sprawie Pana 
Ryszarda Lulki na przedłu�enie terminu jej załatwienia zło�yło si� wiele czynników, tj. 
uznanie decyzji wydanej przez Burmistrz Gminy Czempi� za nieprawidłow�, a nast�pnie 
skierowanie sprawy do Wojewódzkiego S�du Administracyjnego, z którego dokumenty 
wpłyn�ły do Urz�du Gminy w Czempiniu po upływie półtora roku i dopiero wówczas mo�na 
było zaj�� si� t� spraw� ponownie. Pan Roman Hojan wskazał, �e dodatkowo sprawa została 
skomplikowana przez fakt, i� w trakcie jej trwania przestał obowi�zywa� plan 
zagospodarowania przestrzennego.  
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e w swoich wypowiedziach przedstawia jedynie 
swoj� opini� i nie twierdzi, �e jest nieomylny. Radny Przemysław Sztukowski przytoczył 
tre�� pisma skierowanego do Starosty Powiatowego w Ko�cianie: „W zwi�zku z wnioskiem 
Pana Ryszarda Lulki, wła�ciciela działki nr 164 w Jarogniewicach, o ustalenie warunków 
zabudowy i zagospodarowania terenu dla inwestycji chlewni produkcyjnej na – docelowo – 
1785 sztuk tuczników, z uwagi na s�siedztwo domu opieki społecznej dla pensjonariuszy              
w podeszłym wieku i chorych oraz zabudowy mieszkaniowej, uprzejmie prosz�                           
o zaopiniowanie w/w lokalizacji pod k�tem sanitarno – epidemiologicznym, w aspekcie 
istniej�cego s�siedztwa, istniej�cego tła zanieczyszcze� oraz licznych protestów okolicznych 
mieszka�ców wskazuj�cych na istnienie i przyszłe odory, jak równie� obecno�� much                     
i gryzoni, wobec braku przepisów reguluj�cych poziom odorów. Na działce o numerze 
ewidencyjnym 164 prowadzona jest obecnie hodowla �wi� o obsadzie 120 DJP. Działka ma 
powierzchni� około 5600 m² i graniczy bezpo�rednio od strony zachodniej z działk�                         
o zabudowie mieszkaniowej i dalej z zajazdem ł�cz�cym funkcje motelu i baru, a poprzez 
drog� z domem opieki społecznej dla (obecnie) około 65 pensjonariuszy. Pozostałe 
s�siedztwo stanowi� działki z tradycyjn� zabudow� zagrodow�, w tym produkcj� zwierz�c�            
o wielko�ciach gospodarskich i ogrodnicz� (np. produkcja pieczarek). W otoczeniu znajduj� 
si� równie� korzeniowa oczyszczalnia �cieków odbieraj�ca �cieki z domu opieki społecznej. 
Z uwagi na pilno�� sprawy (procedury odwoławcze) prosz� o mo�liwie szybk� odpowied�”.                           
 
Radny Przemysław Sztukowski wskazał, �e tre�� pisma jest pomówieniem Pana Ryszarda 
Lulki przez Burmistrz Gminy Czempi�, poniewa� osobi�cie wizytowała ona gospodarstwo 
pana Ryszarda Lulki i wówczas nie doszła do takich wniosków.  
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak podkre�lił, �e słowa te s� cytatem               
z petycji, która została skierowana do Burmistrz Gminy Czempi� przez mieszka�ców 
Jarogniewic. 
 
Radny Przemysław Sztukowski zwrócił si� z zapytaniem do Burmistrz Gminy Czempi�, czy 
w zwi�zku z wyrokiem s�du administracyjnego, który wskazuje na dalszy sposób 
post�powania w tej sprawie, zasadne było kierowanie wspomnianych pism do 
poszczególnych instytucji.  
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza uchylił pytanie 
radnego Przemysława Sztukowskiego.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz zgłosił wniosek formalny o zako�czenie dyskusji i zarz�dzenie 
głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  
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Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan wskazał, �e Starosta Powiatowy 
zgodnie z Kodeksem post�powania administracyjnego wyda odpowiedni� decyzj� w sprawie 
skierowanego do niego pisma i zajmie odpowiednie stanowisko, które na pewno b�dzie 
niezale�ne.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 11 głosami „za”, przy                
2 głosach „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” przegłosowała wniosek 
postawiony przez radnego Krzysztofa Sankiewicza o zako�czenie dyskusji                   
i zarz�dzenie głosowania nad przedstawionym projektem uchwały.  
 

W odpowiedzi na pytanie radnego Włodzimierza Habernika, czy zostan� uwzgl�dnione              
w projekcie uchwały poprawki przedstawione przez radc� prawnego Urz�du Gminy                       
w Czempiniu, Pan Roman Hojan wskazał, �e wyraził jedynie swoj� opini� na temat 
przedstawionego projektu uchwały, natomiast je�eli miałaby ona zosta� wzi�ta pod uwag�, to 
wnioski o naniesienie poprawek musiałyby zosta� zło�one przez radnych Rady Miejskiej              
w Czempiniu.  
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza wskazał, �e 
wnioski takie nie zostały zło�one przez radnych Rady Miejskiej w Czempiniu, dlatego te� 
głosowanie odb�dzie si� nad projektem uchwały przedstawionym przez Przewodnicz�cego 
dora�nej Komisji radnego Bronisława Michalaka.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 14 radnych: 12 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymuj�cych si�” podj�ła uchwał�                
Nr LII/312/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 roku                     
w sprawie rozpatrzenia skargi na działalno�� Burmistrza Gminy Czempi� 
przedstawion� wraz z uzasadnieniem przez Przewodnicz�cego dora�nej Komisji 
radnego Bronisława Michalaka.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 6 porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie zmian bud�etu i w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok 
przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempi� Agat� Cichock� – 
Augustyniak:  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz przypomniał, �e podczas uchwalania bud�etu gminy Czempi� 
na 2006 rok wskazywał, �e bud�ety niektórych jednostek organizacyjnych gminy s� 
niedoszacowane i na pewno w przyszło�ci b�dzie konieczno�� ich uzupełnienia, co teraz 
zostało zaproponowane. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e gdyby wówczas zostały 
zaplanowane w odpowiedni sposób te bud�ety, to w dniu dzisiejszym nie potrzeba by było 
wydawa� dodatkowych pieni�dzy na konsumpcj�, ale na wydatki inwestycyjne.  
Radny Krzysztof Sankiewicz przedstawił stanowisko Komisji Finansów i Bud�etu oraz Spraw 
Socjalnych Rady Miejskiej w Czempiniu: poprosił o wyja�nienie zaplanowanych wydatków 
na zakup drzwi wej�ciowych do Urz�du Gminy w Czempiniu, poniewa� w sprawozdaniu                  
z wykonania bud�etu gminy Czempi� za I półrocze 2006 roku była równie� mowa o zakupie 
drzwi. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e Komisja nie wnosi innych uwag do 
przedło�onego projektu bud�etu i wnosi o przyj�cie go przez Rad� Miejska w Czempiniu.   
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Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e miała pełn� �wiadomo�� 
tego, i� bud�ety szkół s� niedoszacowane, jednak�e mieli pewno��, �e Gmina otrzyma 
pieni�dze z Ministerstwa Finansów wskutek przeniesienia gimnazjum do nowego budynku. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e dyrektorzy szkół byli o tym poinformowani                
i wiedzieli, �e po wpłyni�ciu tych �rodków zostan� uzupełnione braki. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e wydatki na drzwi wskazane w sprawozdaniu             
z wykonania bud�etu gminy za I półrocze 2006 roku dotyczyły kancelarii tajnej, do której 
urz�dzenia był zobowi�zany Urz�d Gminy w Czempiniu kosztem pomieszczenia w Referacie 
Spraw Obywatelskich. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e �rodki 
zaplanowane w przedstawionej Radzie Miejskiej w Czempiniu uchwale dotycz� drzwi 
wej�ciowych do Urz�du Gminy w Czempiniu od strony podwórza, poniewa� wymagaj� one 
wymiany.         
 
Radny Jarosław Konieczny wskazał, �e od trzech lat wnioskuje o remont cz�stkowy drogi 
prowadz�cej do budynku szkoły w Słoninie, na który potrzeba około 500 zł. Radny Jarosław 
Konieczny przypomniał, �e poruszał t� kwesti� podczas poprzedniej sesji Rady Miejskiej              
w Czempiniu i pieni�dze te mogły znale�� si� w uchwale, która została przedstawiona w dniu 
dzisiejszym.   
 

 Radny Wiktor Fitt opu�cił obrady LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu, wobec 
czego Rada Miejska w Czempiniu obradowała w składzie 13- osobowym.   

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: 12 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymuj�cym si�” podj�ła uchwał�                
Nr LII/313/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 roku                     
w sprawie zmian bud�etu i w bud�ecie gminy Czempi� na 2006 rok 
przedstawion� wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempi� Agat� 
Cichock� – Augustyniak.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 7 porz�dku obrad: 
 
Projekt uchwały w sprawie Statutu Sołectwa Betkowo rozpocz�ła przedstawia� Kierownik 
Referatu Organizacyjnego Urz�du Gminy  Czempiniu Aleksandra Marciniak, informuj�c, 
�e przedstawione projekty uchwał w dwudziestu dwóch przypadkach, nie ró�ni� si� 
zasadniczo tre�ci�, poza wskazaniem na odpowiedni� nazw� sołectwa oraz jego 
powierzchni�. 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e projekty uchwał zostały przedło�one radnym Rady 
Miejskiej w Czempiniu, którzy przeanalizowali je dogł�bnie, dlatego te� zaproponował, aby 
nie odczytywa� tre�ci poszczególnych statutów. Do propozycji radnego Krzysztofa 
Sankiewicza nie zgłoszono uwag. 
 
Do projektu Statutu Sołectwa: 
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyraził zdanie wi�kszo�ci radnych Rady Miejskiej w Czempiniu 
wypracowane w stosunku do projektów statutów podczas wspólnego posiedzenia Komisji 
Rady Miejskiej w Czempiniu. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e radni nie zgadzaj� si�                 
z zaproponowanym zapisem w Statucie, który mówi o tym, �e sołtys jest jednocze�nie 
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Przewodnicz�cym Rady Soleckiej. Radny Krzysztof Sankiewicz podkre�lił, �e funkcj� sołtysa 
i Przewodnicz�cego Rady Sołeckiej powinny pełni�, tak jak do tej pory dwie ró�ne osoby.  
Radny Krzysztof Sankiewicz zaproponował wprowadzenie do projektów uchwał w sprawie 
statutów poszczególnych sołectw, nast�puj�cych zmian: 

1. w § 4 pkt. 1 – jest: „Zebranie wiejskie zwołuje sołtys, a w czasie jego nieobecno�ci 
upowa�niony członek Rady Sołeckiej” – po zmianie ma brzmie�: „Zebranie Wiejskie 
zwołuje Sołtys, a w czasie jego nieobecno�ci Przewodnicz�cy Rady Sołeckiej” 

2. w § 7 pkt. 2 – jest: „Zebranie wiejskiej w razie nieobecno�ci sołtysa obrady prowadzi 
upowa�niony członek Rady Sołeckiej”- po zmianie ma brzmie�: „W razie 
nieobecno�ci Sołtysa zebranie prowadzi Przewodnicz�cy Rady Sołeckiej”. 

3. w § 9 pkt. 4 – jest: „Przewodnicz�cym Rady Sołeckiej jest sołtys” – po zmianie ma 
brzmie�: „Rada Sołecka wybiera ze swojego składu Przewodnicz�cego w głosowaniu 
jawnym”.  

4. w § 9 pkt. 5 – jest: „Posiedzenia Rady Sołeckiej zwołuje Sołtys w zale�no�ci od 
potrzeb, nie rzadziej jednak ni� raz na kwartał” – po zmianie ma brzmie�: 
„Posiedzenia Rady Sołeckiej zwołuje Sołtys lub Przewodnicz�cy Rady Sołeckiej                
w zale�no�ci od potrzeb, nie rzadziej jednak ni� raz na kwartał”. 

5. w § 16 pkt. 5 – jest: „Do dokonania  wa�nego wyboru Sołtysa i Rady Sołeckiej 
wymagana jest obecno�� co najmniej 1/10 uprawnionych  do głosowania 
mieszka�ców  Sołectwa” – po zmianie ma brzmie�: „Do dokonania wa�nego wyboru  
i odwołania Sołtysa i Rady Sołeckiej wymagana jest obecno�� co najmniej 1/10 
uprawnionych  do głosowania mieszka�ców  Sołectwa”. 

6. w § 16 pkt. 6 – jest: „Je�eli w wyznaczonym terminie nie uzyska si� wymaganego 
quorum, Zebranie Wiejskie mo�e by� przeprowadzone w drugim terminie bez 
wzgl�du na liczb� obecnych na zebraniu, po upływie 30 minut od pierwszego terminu 
zebrania w tym samym dniu”, po zmianie ma brzmie�: „Je�eli w wyznaczonym 
terminie nie uzyska si� wymaganego quorum, Zebranie Wiejskie mo�e by�   
przeprowadzone w drugim terminie bez wzgl�du na liczb� obecnych na zebraniu, po 
upływie 15 minut od pierwszego terminu zebrania w tym samym dniu”.    

 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak podkre�lił, �e projekt statutu 
przygotowany przez Burmistrza Gminy Czempi� jest zgodny z prawem i takie statuty 
obowi�zuj� w wielu gminach. Pan Jan Marciniak wskazał, �e rada sołecka nie jest organem  
w sołectwie, poniewa� poprzez analogi� do rady gminy, takim ciałem w sołectwie jest 
zebranie wiejskie, za� sołtys, tak, jak burmistrz w gminie, jest organem wykonawczym. Pan 
Jan Marciniak wskazał, �e rada sołecka jest na wsi wył�cznie ciałem opiniodawczym                      
i doradczym. Pan Jan Marciniak przypomniał, �e podczas nowelizacji ustawy o samorz�dzie 
gminnym z roku 1996 jednoznacznie wskazano, �e sołtys jest organem wykonawczym                        
w sołectwie, natomiast fakt, i� rady sołeckie wybieraj� ze swojego grona przewodnicz�cego 
wynika z tradycji. Pan Jan Marciniak wskazał, �e ustawa o samorz�dzie gminnym nie 
zakazuje dokonywania wyboru przewodnicz�cego rady sołeckiej, jednak�e propozycja 
zapisów Burmistrza Gminy Czempi� wynikała z d��enia do dostosowania obecnej sytuacji do 
wskaza� ustawy o samorz�dzie gminnym. Jednocze�nie Pan Jan Marciniak wskazał, �e 
propozycja zmian przedstawionych przez radnego Krzysztofa Sankiewicza nie powoduje, i� 
statut b�dzie uchwał� niezgodn� z prawem.  
 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan podkre�lił, �e rada sołecka nie ma 
�adnych uprawnie� – nie mo�e reprezentowa� sołectwa na zewn�trz, nie mo�e podejmowa� 
o�wiadcze�, które miałyby jakikolwiek skutek. Pan Roman Hojan podkre�lił, �e rada sołecka 
jest powołana tylko po to, aby wspomaga� sołtysa, który w momentach, gdy b�dzie tego 
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potrzebował poprosi o wyra�enie opinii przez rad� sołeck�. Pan Roman Hojan podkre�lił, �e 
wył�czn� reguł� powinno by� zwoływanie rady sołeckiej przez sołtysa, poniewa� 
samodzielne podejmowanie przez ni� decyzji o zebraniu mo�e by� niebezpieczne. Pan Roman 
Hojan wskazał na analogi� do tego typu ciał, które działaj� w pa�stwie jedynie z woli innych 
organów, np. w przypadku ciał powoływanych przez prezydenta pa�stwa. Pan Roman Hojan 
wskazał, �e powoływanie przewodnicz�cego rady sołeckiej jest niepotrzebne.  
 
Radny Krzysztof Sankiewicz wyja�nił, �e podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady 
Miejskiej, radni doszli do wniosku, �e je�eli zostałyby zmniejszone kompetencje rady 
sołeckiej i nie posiadałaby ona swojego przewodnicz�cego, to mogłoby spowodowa� jeszcze 
mniejsze zainteresowanie społecze�stwa działalno�ci� w sołectwie, które i tak nie jest zbyt 
du�e, zwa�ywszy na frekwencj� podczas zebra� wiejskich. Zdaniem radnego Krzysztofa 
Sankiewicza powinno w sołectwie funkcjonowa� takie ciało, jak rada sołecka                                
z przewodnicz�cym, poniewa� dzi�ki temu uniknie si� równie� kontrowersji na temat tego, 
kto ma by� osob� upowa�nion� przez sołtysa do wykonywania jego kompetencji w razie 
nieobecno�ci.   
Radny Krzysztof Sankiewicz wycofał wniosek o dokonanie zmiany w § 9 pkt. 5.  
 
Radca prawny Urz�du Gminy w Czempiniu Roman Hojan podkre�lił, �e rada sołecka, 
zgodnie z ustaw� o samorz�dzie gminnym musi zosta� wybrana, jednak�e nale�y podkre�li�, 
�e nie jest ona organem, ale jedynie ciałem opiniodawczym i doradczym.  
 
Rada Miejska w Czempiniu przyst�piła do głosowania nad poprawkami wniesionymi do 
projektów statutów poszczególnych sołectw:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 12 radnych: jednogło�nie wprowadziła 
do projektów statutów sołectw zmian� w § 4 pkt. 1, wskutek której otrzymał on 
brzmienie: „Zebranie Wiejskie zwołuje Sołtys, a w czasie jego nieobecno�ci 
Przewodnicz�cy Rady Sołeckiej”.  
W głosowaniu nie brał udziału radny Andrzej Hirowski.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła 
do projektów statutów sołectw zmian� w § 7 pkt. 2, wskutek której otrzymał on 
brzmienie: „W razie nieobecno�ci Sołtysa zebranie prowadzi Przewodnicz�cy 
Rady Sołeckiej”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła 
do projektów statutów sołectw zmian� w § 9 pkt. 4, wskutek której otrzymał on 
brzmienie: „Rada Sołecka wybiera ze swojego składu Przewodnicz�cego                    
w głosowaniu jawnym”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła 
do projektów statutów sołectw zmian� w § 16 pkt. 5, wskutek której otrzymał on 
brzmienie: „Do dokonania wa�nego wyboru  i odwołania Sołtysa i Rady Sołeckiej 
wymagana jest obecno�� co najmniej 1/10 uprawnionych do głosowania 
mieszka�ców  Sołectwa. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych: jednogło�nie wprowadziła 
do projektów statutów sołectw zmian� w § 16 pkt. 6, wskutek której otrzymał on 
brzmienie: „Je�eli w wyznaczonym terminie nie uzyska si� wymaganego quorum, 
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Zebranie Wiejskie mo�e by�   przeprowadzone w drugim terminie bez wzgl�du 
na liczb� obecnych na zebraniu, po upływie 15 minut od pierwszego terminu 
zebrania w tym samym dniu”.    
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/314/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Betkowo wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 8 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/315/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Bieczyny wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
  

Do punktu 9 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/316/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Borowo wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 10 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/317/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Borówko wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 11 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/318/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Donatowo wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 12 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/319/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Głuchowo wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 13 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/320/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
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roku w sprawie Statutu Sołectwa Nowy Goł�bin wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 13 do niniejszego protokołu.  
 

 
Do punktu 14 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/321/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Stary Goł�bin wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 15 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/322/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Gorzyce wraz z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 16 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/323/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Gorzyczki wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 16 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 17 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/324/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Jarogniewice wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 18 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/325/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Jasie� wraz z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 18 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 19 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/326/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Piotrkowice wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 20 porz�dku obrad: 
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Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/327/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Piechanin wraz  z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 21 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/328/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Piotrowo Pierwsze wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 21 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 22 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/329/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Piotrowo Drugie wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 22 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 23 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/330/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Sierniki wraz z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 23 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 24 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/331/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Słonin wraz z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 24 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 25 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/332/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Srocko Wielkie wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 26 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/333/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Nowe Tarnowo wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
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Uchwała stanowi zał�cznik nr 26 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 27 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/334/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Stare Tarnowo wraz z naniesionymi 
poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 27 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 28 porz�dku obrad: 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/335/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie Statutu Sołectwa Zadory wraz z naniesionymi poprawkami.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
 

Radny Stanisław Owsianny wyraził zaniepokojenie faktem, i� nazwy wsi zapisano                       
w statutach np. jako Nowy Goł�bin, nie za� Goł�bin Nowy i nale�ałoby sprawdzi�, jakie 
nazwy maj� wpisane mieszka�cy wsi w dowodach osobistych.  
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew poinformowała, �e nazwy te s� zgodne                 
z ministerialnym wykazem miejscowo�ci i nie maj� na to wpływu władze gminy Czempi� 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e mieszka�cy poszczególnych sołectw wyst�pili 
z postulatem zmiany kolejno�ci nazw, jednak�e nie uzyskano odpowiedzi na pisma 
skierowane do odpowiednich instytucji.     

 
Do punktu 28 a porz�dku obrad: 
 
Do projektu uchwały w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu gospodarki odpadami komunalnymi (w tym 
recyklingu), zieleni publicznej i dróg w Piotrowie Pierwszym przedstawionego przez 
Kierownika Referatu Gospodarki Gruntami Romana Skrzypczaka uwag nie wniesiono.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecno�ci 13 radnych jednogło�nie podj�ła 
uchwał� Nr LII/336/06 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 28 wrze�nia 2006 
roku w sprawie przyst�pienia do sporz�dzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego terenu gospodarki odpadami komunalnymi  
(w tym recyklingu), zieleni publicznej i dróg w Piotrowie Pierwszym 
przedstawion� wraz z uzasadnieniem przez Kierownika Referatu Gospodarki 
Gruntami Romana Skrzypczaka.  
Uchwała stanowi zał�cznik nr 29 do niniejszego protokołu.  
 

Do punktu 29 porz�dku obrad: 
 
Do informacji o przebiegu wykonania bud�etu gminy w I półroczu 2006 roku przedło�onej 
Radzie Miejskiej w Czempiniu przez Burmistrz Gminy Czempi� uwag nie wniesiono.  
Informacja stanowi zał�cznik nr 30 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 30 porz�dku obrad: 
 
Do przedstawionej na pi�mie przez Burmistrza Gminy Czempi� informacji                               
z działalno�ci w okresie mi�dzysesyjnym oraz wykazu zarz�dze�, które stanowi� 
odpowiednio zał�czniki nr 31 i 32 do niniejszego protokołu: 
 
Radny Włodzimierz Habernik do punktu 24 informacji – poprosił o podanie informacji, czy 
na spotkaniu w Urz�dzie Marszałkowskim była mowa o budowie trasy szybkiego ruchu                   
i modernizacji w zwi�zku z tym trasy nr 5, poniewa� w mediach podano informacj�, �e 
realizacja tego zadania zostanie przesuni�ta na lata 2013-2020.   
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e podczas tego spotkania nie 
poruszano tej kwestii, natomiast Burmistrz posiada tak� informacj� równie� z mediów.  
 
Do punktu 31 porz�dku obrad: 
 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza przedstawił tre�� 
pism, które w okresie mi�dzysesyjnym wpłyn�ły do Rady Miejskiej w Czempiniu: 

1. Pismo Rady Rodziców Gimnazjum prof. S. Kielicha w Borowie z dnia 26 wrze�nia 
2006 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 33 do niniejszego protokołu.  

2. Pismo Komendy Powiatowej Policji w Ko�cianie z dnia 15 wrze�nia 2006 roku. 
Pismo stanowi zał�cznik nr 34 do niniejszego protokołu.   

3. Pismo pana Przemysława Sztukowskiego z dnia 12 wrze�nia 2006 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 35 do niniejszego protokołu.  

4. Pismo Burmistrz Gminy Czempi� do Pani Darii Ziemkowskiej – Studio Projektów 
Urbanistycznych i Budowlanych „AVANTI” z dnia 15 wrze�nia 2006 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 36 do niniejszego protokołu.  

5. Pismo Dyrektora Z.G.K. w Czempiniu do Pana Jarosława Koniecznego z dnia                   
31 sierpnia 2006 roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 37 do niniejszego protokołu.  

6. Pismo Rady Pedagogicznej Gimnazjum im. Prof. S. Kielicha z dnia 31 sierpnia 2006 
roku.  
Pismo stanowi zał�cznik nr 38 do niniejszego protokołu.   
 

Radny Jarosław Konieczny w sprawie pisma Dyrektora Z.G.K. w Czempiniu z dnia 31 
sierpnia 2006 roku: wskazał, �e posiada umow� zawart� na dostaw� wody, która w § 5 
okre�la, �e do obowi�zków przedsi�biorstwa nale�y w szczególno�ci zakup i zainstalowanie, 
wymiana i utrzymanie wodomierza głównego. Radny Jarosław Konieczny wskazał, �e „został 
przymuszony” do zakupu takiego wodomierza samodzielnie. Radny Jarosław Konieczny 
przytoczył tre�� § 13 umowy, który mówi, �e „Z chwil� zawarcia niniejszej umowy traci moc 
obowi�zuj�ca dotychczasowa umowa”, z którego wynika, �e musiała by� wcze�niej zawarta 
umowa na dostarczanie wody. Radny Jarosław Konieczny wyraził ubolewanie nad sposobem 
traktowania go w taki sposób przez Dyrektora Z.G.K., poniewa� systematycznie dokonuje on 
opłat za wod�.   
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak wskazał, �e w tej sytuacji radny 
Jarosław Konieczny powinien wykorzysta� drog� s�dow� do załatwienia tej sprawy.         
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Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza wyraził 
ubolewanie, �e tego typu sprawy musz� by� poruszane podczas sesji Rady Miejskiej  
Czempiniu.  
 
Do punktu 32 porz�dku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew udzieliła odpowiedzi na interpelacje                    
i zapytanie radnych:  

1. Radnego Aleksandra Wieli�skiego: 
� w sprawie drogi do Borowo – interpelacja zostanie przekazana do Zarz�du 

Dróg Powiatowych w Ko�cianie; 
� w sprawie drogi Gruszkowa – �eromskiego – Urz�d Gminy w Czempiniu 

uzyskał na wniosek o dofinansowanie odpowied�, �e inwestycja ta ma małe 
znaczenie dla rozwoju regionalnego, jednak�e zostało wniesione odwołanie za 
po�rednictwem Urz�du Marszałkowskiego do Warszawy i na dzie� dzisiejszy 
oczekuje si� na odpowied�; 

� w sprawie ulicy Konopnickiej i �eromskiego – zostan� poczynione działania  
w miar� mo�liwo�ci ze �rodków finansowych zagwarantowanych na ten cel            
w uchwale o zmianie bud�etu i w bud�ecie podj�tej podczas dzisiejszej sesji;    

2. Radnej Renaty Kisilewicz – Plackowskiej: interpelacje zostan� przekazane do 
wła�ciwych zarz�dów dróg.  

3. Radnego Jarosława Koniecznego: 
�  w sprawie zapewnienia miejsca do oczekiwania na autobus dla dzieci 

doje�d�aj�cych do szkół w Czempiniu – Urz�d Gminy w Czempiniu 
skontaktuje si� z Dyrekcj� Szkoły w Czempiniu; 

� w prawie dróg powiatowych – interpelacje zostan� przekazane do Zarz�du 
Dróg Powiatowych w Ko�cianie; 

4. Radnego Bolesława Ratajczaka: 
�  w sprawie kontroli w Z.G.K. w Czempiniu – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 

poinformowała, �e kontrole w zakładzie zako�czyły si�; kontrola Regionalnej 
Izby Obrachunkowej została przeprowadzona pod k�tem zarzutów, jakie 
sformułowała Komisja Rady Miejskiej w Czempiniu po przeprowadzonej 
kontroli oraz kontrola Najwy�szej Izby Kontroli przeprowadzona pod k�tem 
zarz�dzania mieszkaniami komunalnymi. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, �e protokoły pokontrolne s� do wgl�du w Urz�dzie Gminy               
w Czempiniu.  

� w sprawie przej�cia drogi w Głuchowie – 7 wrze�nia 2006 roku został 
podpisany akt notarialny pomi�dzy Gmin� Czempi� a Agencj� Nieruchomo�ci 
Rolnych o przej�ciu drogi i został ogłoszony przetarg na dokumentacj�                   
z wykonawstwem.  

� w sprawie wniosków na budow� boisk – zostały zło�one trzy wnioski;                    
w Ministerstwie Sportu na tzw. boiska ogólnie dost�pne mo�na było pozyska� 
kwot� w wysoko�ci 200 000 zł i na tak� sam� kwot� zostały zło�one wnioski 
do Kontraktu Wojewódzkiego. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
oba wnioski zostały załatwione odmownie, jednak�e do Urz�du Gminy                   
w Czempiniu nie wpłyn�ły jeszcze odpowiedzi na pi�mie. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, �e powodem odmowy jest mi�dzy innymi to, �e                
w gminie jest zbyt du�y dochód na mieszka�ca i zbyt niska stopa bezrobocia, 
natomiast w przypadku Kontraktu Wojewódzkiego – szanse pozytywnego 
załatwienia miały tylko te wnioski dotycz�ce inwestycji, które miały by� 
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zako�czone  w tym roku, za� w przypadku gminy Czempi� ma to by� okres lat 
2006 – 2007.  

� w sprawie modernizacji o�wietlenia – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, �e zostały przeprowadzone negocjacje z Zakładem 
O�wietlenia Drogowego i umowa została podpisana i przekazana do 
Energetyki, za� prace maj� rozpocz�� si� na pocz�tku pa�dziernika 2006 roku. 

� w sprawie e – maila Pana Stefana Wajnera – odpowied� zostanie zło�ona na 
pi�mie Przewodnicz�cemu Rady Miejskiej i umieszczona w BIP – ie. 

� w sprawie zaprosze� na Gminne Do�ynki – Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, �e pytanie to Pan Bolesław Ratajczak skierował ju� wcze�niej do 
jednego z przedstawicieli organizatorów Do�ynek - pana Andrzeja 
Hirowskiego, od którego otrzymał wyczerpuj�c� odpowied�, dlatego 
niezrozumiałe jest ponowienie tego� pytania. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkre�liła, �e na Do�ynki Gminne 
zaproszeni byli wszyscy mieszka�cy gminy Czempi� zgodnie z tre�ci� 
plakatów przygotowanych specjalnie na t� okazj�.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew o�wiadczyła, �e w tym roku nie było 
koncepcji zorganizowania Do�ynek Gminnych na stadionie w Czempiniu, 
poniewa� po Wielkopolskim 	wi�cie Muzyki na terenie Czempinia, 
jednoznacznie organizatorzy wypowiedzieli si� za ich organizacj� w tym 
samym miejscu.   
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e o kosztach organizacji Do�ynek 
zostanie zło�ona informacja na pi�mie.  

5. Radnego Stanisława Owsiannego: usterki w nawierzchni drogi zostan� usuni�te                 
w miar� mo�liwo�ci finansowych.  

6. Radnego Krzysztofa Sankiewicza: sprawa zostanie rozpatrzona po przekazaniu przez 
radnego informacji o przebiegu sprawy na pi�mie wraz z zał�cznikami.   
Burmistrz Dorota Krystyna Lew w sprawie spotkania, które miało zosta� 
zorganizowane przez radc� prawnego Urz�du Gminy w Czempiniu, Burmistrz 
wskazała, �e spraw� t� prowadziła mecenas Ewa Ksi��kiewicz, która od trzech 
miesi�cy przebywa na zwolnieniu lekarskim do dnia 5 pa�dziernika 2006 roku. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e po zapoznaniu si� z dokumentacj� 
Urz�d podejmie odpowiednie kroki w tej sprawie.    

 
            Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, �e ka�dy z mieszka�ców Starego Goł�bina, 

którego sprawa dotyczy otrzymał od Z.G.K. w Czempiniu list, którego wysyłka 
kosztowała 6 zł 10 gr, je�eli dotyczyłoby to 1000 mieszka�ców, to dałoby koszt 6 000 
zł. Radny Krzysztof Sankiewicz stwierdził, �e takie działanie Z.G.K. jest karygodne, 
tym bardziej, �e cz��� mieszka�ców listów tych nie przyj�ła.  

 
Do punktu 33 porz�dku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach: 
 
W odpowiedzi na pytanie radnej Zofii Bartkowiak, czy s� jakiekolwiek informacje na temat 
przystanku w Jarogniewicach, Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew wskazała, �e 
takowych nie posiada.    
 
 Radny Aleksander Wieli�ski poinformował, �e Dyrektor Gimnazjum  Borowie zwrócił si� 
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 do Przewodnicz�cego Zarz�du Osiedla Nr 4 z pro�b� o mo�liwo�� korzystania przez uczniów 
gimnazjum z obiektów sportowych znajduj�cych si� na tym osiedlu. Radny Aleksander 
Wieli�ski poinformował, �e taka zgoda została wyra�ona. W zwi�zku z powy�szym radny 
Aleksander Wieli�ski poprosił o przekazanie w miar� mo�liwo�ci �rodków finansowych na 
doko�czenie zaplecza sanitarnego przy tych�e obiektach. 
 
Burmistrz Gminy Czempi� Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do pisma Rady 
Pedagogicznej Gimnazjum w Borowie przytoczonego powy�ej – Burmistrz wskazała, �e 
nale�y je rozpatrywa� w dwóch aspektach:  pierwszy dotyczy budowy boisk sportowych, 
chocia� tutaj jest informacja, �e ogłoszono przetarg na budow� jednego boiska sportowego 
przy gimnazjum, poniewa� z własnych �rodków nie jest mo�liwe pobudowanie wi�kszej 
ilo�ci. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e w przygotowaniu jest wniosek                        
o dofinansowanie budowy boisk przyszkolnych otwartych z Funduszy Norweskich, których 
koszt nie mo�e by� mniejszy ni� 1 mln zł.  
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, �e drugi aspekt pisma to uwagi dotycz�ce 
funkcjonowania szkoły, za której zarz�dzanie odpowiada jej Dyrektor, zatem pismo to 
nale�ałoby rozpatrywa� pod k�tem skargi na zarz�dzanie szkoł�. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew wskazała, �e w zwi�zku z faktem, i� pismo to wpłyn�ło do Urz�du Gminy w Czempiniu 
tu� przed jej urlopem, w dniu dzisiejszym nie mo�e udzieli� na nie odpowiedzi, co na pewno 
nast�pi do kolejnej sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.      
 
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak poinformował, �e w dniu dzisiejszym 
wraz z radnym Włodzimierzem Kuciakiem odbyli spotkanie w Departamencie Rozwoju 
Regionalnego z jego Dyrektorem – panem Jankowiakiem. Pan Jan Marciniak poinformował, 
�e pozyskanie �rodków na budow� boisk mo�e nast�pi� z trzech �ródeł, tj.: z Funduszy 
Norweskich, co zdaniem Dyrektora Jankowiaka jest mało prawdopodobne, poniewa� �rodki  
z tych Funduszy nie s� du�e, jednak wniosek zostanie zło�ony; z Kontraktu Wojewódzkiego 
oraz ze Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego. Pan Jan Marciniak 
wskazał, �e do dwóch ostatnich �ródeł, wnioski b�d� składane po ogłoszeniu przez Urz�d 
Marszałkowski terminu składania takowych wniosków i według Dyrektora Jankowiaka 
b�dzie to okres pó�niej wiosny 2007 roku, a ich rozstrzygni�cie nast�pi we wrze�niu. 
Burmistrz Jan Marciniak wskazał, �e je�eli wniosek zostałby pozytywnie rozpatrzony, to                
z funduszy mo�na pozyska� do 85% warto�ci inwestycji. Pan Jan Marciniak wskazał, �e 
je�eli gmina uzyska �rodki z Wydziału Kultury Fizycznej, Turystyki i Sportu Urz�du 
Marszałkowskiego z Totalizatora, to b�d� to �rodki wspieraj�ce wkład gminy, zatem 
teoretycznie w bud�ecie nie byłoby potrzeby rezerwowania tych �rodków, jednak�e na 
rozstrzygni�cie nale�y zaczeka� co najmniej do wrze�nia przyszłego roku. Pan Jan Marciniak 
poinformował, �e w projekcie bud�etu gminy na 2007 rok znajdzie si� bardzo znacz�ca kwota 
na ten cel uzale�niona jednak�e od podj�cia przez Rad� Miejsk� w Czempiniu uchwały                        
o zaci�gni�ciu kredytu komercyjnego, poniewa� istnieje mo�liwo�� zadłu�enia gminy. 
Pan Jan Marciniak zach�cił radnych Rady Miejskiej w Czempiniu do uzyskania informacji   
w tej sprawie bezpo�rednio od Dyrektora Jankowiaka.             
 
Pan Stanisław Turno zwrócił si� do Radnych Rady Miejskiej w Czempiniu oraz Burmistrza 
Gminy Czempi�: „Jestem mieszka�cem ul. Kolejowej w Czempiniu i prosz� o pomoc                 
w sprawie działalno�ci LOTOS KOLEJ sp. z o.o.. W imieniu własnym i cz��ci mieszka�ców 
wnosz� skarg� na działalno�� LOTOS KOLEJ i prosz� o pomoc i wyja�nienie sprawy władze 
miasta.  
Spółka LOTOS Kolej posiada licencj� nr WPR/007/2003, udzielon� przez Prezesa Urz�du 
Transportu Kolejowego w dniu 8 pa�dziernika 2003 r. na wykonywanie przewozów 
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kolejowych rzeczy. Spółka wykonuje przewozy tak�e po linii kolejowej E – 59, na trasie 
Pozna� – Wrocław. Za stacj� kolejow� w Czempiniu, w stron� Wrocławia, znajduje si� 
bocznica kolejowa prowadz�ca do magazynu paliw nale��cego do jednej ze spółek z Grupy 
LOTOS S.A. Niemal�e codziennie, we wczesnych godzinach rannych, najcz��ciej pomi�dzy 
godz. 4 a 9 rano, pod semaforem za stacj� Czempi�, niedaleko ww. magazynu paliw, poci�gi 
towarowe LOTOS Kolej sp. z o.o., zło�one głównie z wagonów (cystern) oczekuj� przez 
kilka godzin na wjazd na bocznic� do ww. magazynu paliw lub wolny przejazd dalej. Poci�gi 
prowadzone s� przez stare (na pierwszy rzut oka) lokomotywy spalinowe ( głównie serii SM 
42 oraz serii ST 43), wymalowane w barwy LOTOS Kolej.  
Przez cały kilkugodzinny okres oczekiwania pod semaforem lokomotywy spalinowe maj� 
wł�czony silnik. Skutkiem tego jest uci��liwy dla okolicznych mieszka�ców ulicy Kolejowej, 
w tym dla mnie, hałas. Z cał� pewno�ci� przekracza on dopuszczalny poziom hałasu, 
okre�lony w zał�czniku do Rozporz�dzenia Ministra 	rodowiska z dnia 29 lipca 2004 r.               
w sprawie dopuszczalnych poziomów hałasu w �rodowisku (Dz. U. 2004 Nr 178, poz. 1841). 
Hałas emitowany przez wł�czone silniki lokomotyw uniemo�liwia normalny, spokojny sen, 
przez co negatywnie wpływa na komfort psychiczny mieszka�ców nieruchomo�ci 
poło�onych przy ul. Kolejowej, w tym na mnie. Ponadto, długotrwały, nadmierny hałas mo�e 
by� przyczyn� uszkodzenia słuchu. Nale�y tak�e podkre�li�, �e zgodnie z art. 31 ust. 9 ustawy 
z dnia 28 marca 2003r. o transporcie kolejowym ( Dz. U. Nr 86 poz. 789 ze zm. ) korzystanie 
z linii kolejowej nie mo�e narusza� (…) zasad ochrony �rodowiska.  
Z faktu, �e przez cały kilkugodzinny okres oczekiwania pod semaforem wł�czony jest silnik 
lokomotywy wywnioskowa� mo�na, �e po jego wył�czeniu niemo�liwe byłoby, z uwagi na 
zły stan techniczny u�ywanych przez LOTOS Kolej lokomotyw spalinowych, ponowne jego 
wł�czenie. Je�li zatem stan lokomotyw nie pozwala na wył�czenie silnika na okres 
kilkugodzinnego postoju pod semaforem oznacza to, �e taka lokomotywa nie powinna by�                  
w ogóle dopuszczona do ruchu i u�ytkowania. A je�li LOTOS Kolej Sp. z o.o. u�ytkuje 
niesprawne lokomotywy spalinowe uzna� nale�y, ze robi to niezgodnie z udzielon� licencj� 
oraz przepisami prawa.  
Z wy�ej wymienion� spraw� nie zwróciłem si� do pana Sztukowskiego – radnego okr�gu nr 2 
w Czempiniu, gdy� radny Sztukowski nie mieszka w Czempiniu i hałas mo�e mu nie 
przeszkadza�.” 
 
Pan Kazimierz Dembny – Prezes Zarz�du Zwi�zku Ochotniczych Stra�y Po�arnych                    
w Czempiniu podzi�kował Radzie Miejskiej w Czempiniu za podj�cie uchwały w sprawie 
dofinansowania zakupu samochodu po�arniczego ci��kiego dla OSP w Czempiniu. Pan 
Kazimierz Dembny poinformował, �e samochód taki został zakupiony przez Zarz�d OSP               
w Czempiniu w ramach przetargu nieograniczonego. Pan Kazimierz Dembny poinformował, 
�e jest to samochód ci��ki specjalnego działania, który mo�e funkcjonowa� w trudnych 
warunkach, w lasach, polach; wyposa�ony jest w działko dalekiego zasi�gu i pomp�                      
o wydajno�ci 2 400 litrów na minut�, posiada równie� szybkie natarcie i nap�d na cztery koła. 
Pan Kazimierz Dembny wskazał, �e zakupu dokonano dzi�ki �rodkom z bud�etu gminy 
Czempi�, jak równie� pozyskanym od sponsorów. Pan Kazimierz Dembny poinformował, �e 
pierwsza rata wynosiła 51 600 zł, z czego 30 000 zł z bud�etu gminy Czempi�, natomiast 
pozostała cz��� od sponsorów. Pan Kazimierz Dembny wyraził pogl�d, �e samochód ten 
znacznie poprawi zabezpieczenie bezpiecze�stwa na terenie gminy. Pan Kazimierz Dembny 
wskazał, �e jednostka OSP Czempi� jest jednostk� systemu ratownictwa krajowego, posiada 
na swoim wyposa�eniu samochód marki Magirus �redni, jak równie� samochód ratownictwa 
drogowego wyposa�ony w sprz�t niezb�dny dla prowadzenia tego typu akcji. Pan Kazimierz 
Dembny w imieniu stra�aków podzi�kował za dofinansowanie.   
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Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza podzi�kował za 
słowa uznania.             
                                   
Zast�pca Burmistrza Gminy Czempi� Jan Marciniak podzi�kował Panu Kazimierzowi 
Dembnemu za pi�kne słowa, w których jednak zabrakło odnotowania, �e w działaniach tych 
równie� uczestniczyła Pani Burmistrz.  
 
 
 
Wobec wyczerpania porz�dku obrad LII sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Wiceprzewodnicz�cy Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Giemza zamkn�ł 
posiedzenie.  
 
 
 
 
 
Protokołował 
Podinspektor 
mgr Magdalena Głucha  
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